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Durnie tak buduj¹?! Uczniowie „Jedynki”
zakoñczyli rok szkolny

Piorun strzeli³ i problem rozwi¹za³

Wyró¿nieni i nagrodzeni
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Gazeta Powiatowa

(ŒWIDWIN) Wiadomoœæ
o okolicznoœciach
odnalezienia zw³ok
majora lotnictwa
Wojciecha R. ze
Œwidwina jest
wstrz¹saj¹ca. Na nowo
od¿y³y pytania, co sta³o
siê feralnego dnia 29
maja 2006 r., gdy
Wojciech R. wyszed³ do
pracy i do niej nie dotar³.

Wojciech R. by³ kadrowcem w
stopniu majora w œwidwiñskim gar-
nizonie lotniczym. W dniu zaginiê-
cia, jak zwykle wyszed³ rano do pra-
cy. Ubrany by³ w odzie¿ cywiln¹, w
mundur przebiera³ siê dopiero w
pracy. Mia³ dojœæ piechot¹ do przy-
stanku wojskowych autobusów.
Nikt ze znajomych z jednostki o tej
godzinie zaginionego nie widzia³.

Kilka minut po siódmej, ¿ona za-
dzwoni³a do mê¿a do jednostki.
Kolega poinformowa³ j¹, ¿e nie ma
go jeszcze w pracy. Oko³o dwuna-
stej, gdy nie mia³a mo¿liwoœci
skontaktowania siê z mê¿em, poin-
formowa³a policjê w Œwidwinie, ¿e
z mê¿em musia³o siê coœ staæ. Roz-
poczêto poszukiwania, które pro-
wadzi³a ¯andarmeria Wojskowa i
Policja, a przede wszystkim rodzi-
na. O Wojciechu R. informowa³o
wiele organizacji zajmuj¹cych siê
zaginionymi. Przez piêæ lat bez
skutku.

Niespodziewanie w kwietniu br.
Miejski Oœrodek Pomocy Spo³ecz-
nej we Wroc³awiu poinformowa³, ¿e
we wroc³awskim Zak³adzie Pato-
morfologii znaleziono zw³oki i
mo¿e to byæ cia³o zaginionego Woj-
ciecha R.

Jak ustalili œledczy, major zmar³
w Szpitalu Kolejowym we Wroc³a-
wiu pod koniec grudnia 2006 roku,
czyli pó³ roku po zaginiêciu. Trafi³
do szpitala z krwotokiem wewnêtrz-

nym i lekarzom nie uda³o siê go ura-
towaæ. Przed œmierci¹ mia³ powie-
dzieæ jak siê nazywa, ale jednocze-
œnie stwierdzi³, ¿e jest bezdomny i
nie ma rodziny. Co robi³ w okresie
miêdzy zaginiêciem a trafieniem do
szpitala – nie wiadomo. Nie wiado-
mo te¿, czy uda siê to kiedykolwiek
wyjaœniæ.

Ktoœ we Wroc³awiu musia³ po-
pe³niæ jakiœ b³¹d, ¿e nie wszczêto
procedury poszukiwania rodziny
zmar³ego po tym, jak poda³ swoje
nazwisko. Zw³oki majora, jako oso-
by bezdomnej, trafi³y do kostnicy i
tam przele¿a³y 4,5 roku. Po ich
ujawnieniu wykonano badania ge-
netyczne, które potwierdzi³y, ¿e to
cia³o Wojciecha R.

W minionym tygodniu odby³ siê
jego pogrzeb.

Konkluzja jest smutna - jak ³atwo
w naszym kraju mo¿na siê „zgubiæ” i
jak trudno pañstwu – jego instytucjom
i organom odpowiedzialnym za bez-
pieczeñstwo obywateli – odnaleŸæ
swojego mieszkañca.                                    KAR

Wstrz¹saj¹cy epilog tajemniczego zaginiêcia majora lotnictwa ze Œwidwina

Po prawie piêciu latach
znaleziono cia³o majora
Wojciecha R.

£ukasz
Uldynowicz
koordynatorem
projektu

W konkursie na stanowisko
specjalisty - koordynatora pro-
jektu pn. „MEW@ - Morze Cy-
frowych Kompetencji” w Urzê-
dzie Miejskim w Gryficach zosta³
wybrany pan £ukasz Uldynowicz
zamieszka³y w Gryficach.

W uzasadnieniu wyboru poda-
no, ¿e pan £ukasz Uldynowicz „jest
kandydatem spe³niaj¹cym wymaga-
nia formalne przedstawione w og³o-
szeniu o naborze. Posiada udoku-
mentowanie doœwiadczenie w za-
kresie zarz¹dzania projektami Unii
Europejskiej. Wykaza³ siê znajomo-
œci¹ przepisów prawa i dokumentów
programowych na poziomie wspól-
notowym, krajowym i regionalnym,
dotycz¹cych wykorzystania œrod-
ków UE w okresie programowania
2007-2013”.                               (r)

Zmar³ Wojciech Wies³aw Schmidt,
redaktor naczelny Panoramy
Gryfickiej

Wczoraj w szpitalu w
Szczecinie zmar³ Wojciech
Wies³aw Schmidt. By³ za³o¿y-
cielem i redaktorem naczel-
nym Panoramy Gryfickiej.
Mia³ 57 lat.

O jego œmierci poinformo-
wa³a wydawca gazety pani
Agnieszka Borgula, która
przedwczoraj zawioz³a go do
szpitala w Szczecinie po tym,
jak Ÿle siê poczu³. Jak mi po-
wiedzia³a, wczeœniej móg³
przejœæ lekki zawa³ serca. Pod-
czas badañ serce nie wytrzy-
ma³o.

Swego czasu mieliœmy z
panem Wojciechem „pora-
chunki” dziennikarskie, gdy¿
uwa¿a³em, ¿e wys³uguje siê
w³adzy, a tego dziennikarzom

robiæ nie wolno. Z tego te¿ powodu
grozi³ mi nawet s¹dem, ale nigdy do
tego nie dosz³o. Powinienem wiêc tê
wiadomoœæ przyj¹æ co najmniej z
obojêtnoœci¹, jeœli nie satysfakcj¹,
jak to zapewne uczyni wielu, którym
zalaz³ za skórê, s¹dz¹c po iloœci na-
pastliwych i ordynarnych wpisów
na jego temat na stronach interneto-
wych.

Jednak stawiaj¹c mu wówczas
ró¿nego rodzaju zarzuty natury za-
wodowej, liczy³em, ¿e je przemyœli,
i nie by³o w tym nic osobistego. Nie
nale¿y hodowaæ w sobie z³ych
uczuæ, bo one cz³owieka zjedz¹,
prêdzej lub póŸniej. Do dyskusji
publicznych Bóg da³ nam rozum. I
mam wra¿enie, ¿e pan Wojciech coœ
zrozumia³. Choæby to, ¿e wys³ugi-
wanie siê w³adzy za pieni¹dze to

odejœcie od powinnoœci dzienni-
karza wobec spo³eczeñstwa. W
pewnym momencie zacz¹³ pisaæ
inaczej, chocia¿ na pewno ró¿ne
zale¿noœci pozosta³y, co wp³ywa-
³o na dobór tematów. W ostatnim
okresie chyba zrozumia³, ¿e jest
ju¿ sam, a tym samym jest tak¿e
wolny. Stan¹³ wiêc przed szans¹
zbudowania swojej niezale¿noœci
do koñca. Bez protektorów poli-
tycznych i finansowych. To oczy-
wiœcie w warunkach gryfickich
wydaje siê niemo¿liwe, ale on chy-
ba nie mia³ ju¿ nic do stracenia.

Inni bior¹ pieni¹dze od w³a-
dzy i ani im rêka, dusza, intelekt i
serce nie drgn¹. Mu w pewnym
momencie serce drgnê³o.

Za mocno.
          Kazimierz Rynkiewicz
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ocena ryzyka zawodowego,
wypadki przy pracy, dozór
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dokumentacji kadrowej i BHP.

Tel. 508-070-331, 607-424-426

Na sesji Rady Miejskiej
22 czerwca burmistrz
Gryfic Andrzej Szczygie³
przedstawi³
sprawozdanie z
wykonania bud¿etu
gminy Gryfice za 2010.

RIO w Szczecinie wyda³a pozy-
tywn¹ opiniê o sprawozdaniu burmi-
strza Gryfic z wykonania bud¿etu
gminy na 2010 r. Komisja Rewizyjna
i Komisja Bud¿etu i Finansów rów-
nie¿.

Ale po tych opiniach g³os w dys-
kusji zabra³a przewodnicz¹ca Komi-
sji Rewizyjnej Beata Smoleñska,
która w swoim wyst¹pieniu m.in. po-
wiedzia³a: (posi³kujemy siê pismem
rozes³anym do cz³onków Komisji)

- Komisja Rewizyjna po przeana-
lizowaniu procesów inwestycyjnych
rozpoczêtych wczeœniej, zwraca
uwagê na fakt, ¿e wszystkie te zamó-
wienia nie prowadz¹ do rozwoju
gospodarczego miasta, poniewa¿ nie
podejmuj¹ dzia³añ pozwalaj¹cych
lokowaæ na terenie gminy Gryfice
dzia³alnoœci gospodarczej dla
zwiêkszenia zatrudnienia mieszkañ-
ców, dla wykorzystania bazy mate-
rialnej i niematerialnej sprzyjaj¹cej
zwiêkszeniu dochodów bud¿etu
gminy, ani przez podniesienie maj¹t-
ku gminy, ani przez umo¿liwienie
udogodnienia przedsiêbiorcom lo-
kalizacji dla produkcji, us³ug, itp.
Niew¹tpliwie zmiana wizerunku
miasta przez poprawê stanu lokal-
nych dróg, poprawienie dostêpu do
us³ug komunalnych, czy te¿ dba³oœæ
terenów zielonych (park miejski) s¹
dzia³aniami wa¿nymi i wp³ywaj¹ na
podniesienie atrakcyjnoœci miasta,
ale perspektywicznie nie skutkuj¹
rozwojem miasta.

Gmina nie podejmuje dzia³añ
zwiêkszaj¹cych jej dochody, a przy
rosn¹cych wydatkach skutkuje to
koniecznoœci¹ zaci¹gania kolejnych

Absolutorium dla burmistrza Gryfic

kredytów na pokrycie poprzednio
zaci¹gniêtych kredytów i coraz
wiêkszych zad³u¿eñ gmin.

Komisja [Rewizyjna] z coraz
wiêkszym zdziwieniem zwraca uwa-
gê na fakt niedokoñczenia szeregu
inwestycji zaplanowanych na rok
2010, z powodu braku œrodków, przy
mocno rozbudowanych projektach
rozrywkowych, zrealizowanych je-
sieni¹ ubieg³ego roku,w  tym imprez
okolicznoœciowych i koncertów za
publiczne pieni¹dze. - to g³os radnej
Smoleñskiej.

Radni, ci z mniejszoœci, te¿ ze
„zdziwieniem” zwrócili uwagê, ¿e
przew. Komisji Rewizyjnej Beata
Smoleñska nie poda³a ani jednego, a
co dopiero mówiæ o „rozbudowa-
nych projektach rozrywkowych”, re-
alizowanych jesieni¹ 2010 r. Radni
pytaj¹ czy tu chodzi o Gminne Do-
¿ynki, czy te¿ o coœ innego? A mo¿e
oficjalne otwarcie placu Zwyciêstwa
po jego modernizacji? Bo innych
rozrywek nie pamiêtaj¹.

To radni pytaj¹. Nie my, ¿eby by³o
jasne.

G³os w sprawie udzielenia abso-
lutorium zabra³ przedstawiciel Klu-
bu Ziemia Gryficka radny Wies³aw
Malaca. Opinia by³a pozytywna.

- W tej dyskusji zabieram g³os w
swoim imieniu - mówi³ radny
Krzysztof Kozak - a nie w imieniu
klubu. Chcê zacz¹æ od tego, ¿e jest
bardzo dobrze. Tak zrozumia³em. ̄ e
jest coraz lepiej. No, ja nie mogê tego
potwierdziæ. Nie mogê tego potwier-
dziæ, dlatego, ¿e uczestnicz¹c w
kampanii wyborczej jesieni¹ ubie-
g³ego roku odwiedzi³em miejscowo-
œci w naszej gminie. Odwiedzi³em
Dziadowo, gdzie nie wykonano pew-
nych inwestycji (wodoci¹gowych do
koñca), odwiedzi³em NiedŸwiedzi-
ska, gdzie œwietlica wygl¹da gorzej,
ni¿ w XVI wieku. Doceniaj¹c oczy-
wiœcie wysi³ek, który przez poprzed-
nie 4 lata zosta³ w³o¿ony w ten okres,
tego nie negujê, chcia³bym jednocze-
œnie stwierdziæ, ¿e zosta³o bardzo
du¿o do zrobienia.

- Dzisiejsza sesja jest tzw. abso-
lutoryjna – g³os zabra³ radny Ryszard
Bidler. - Zebraliœmy siê tutaj, ¿eby
wys³uchaæ wniosków komisji i
wniosku RIO o wykonaniu bud¿etu
za 2010 r. Mam go tutaj w rêku. Z
jednej strony jest czarny, z drugiej –
bia³y. W sprawozdaniu z bud¿etu
pisze czarno na bia³ym, jak on zosta³
wykonany. W sposób czytelny i ra-
cjonalny, dlatego s³uchaj¹c wyst¹-
pienia Komisji Rewizyjnej i Komisji
Bud¿etu i Finansów mia³em satys-
fakcjê, ¿e to s¹ oceny na miejscu.
Takie, jakie powinno byæ to sprawoz-
danie za rok ubieg³y, gdy¿ cyfry tam
podane nie k³ami¹, a to jest opinia o
pracy Rady, której oœmiu cz³onków
zosta³o na tê kadencjê. Ja, jako radny
tej Rady, chcia³bym ¿ebyœmy w swo-
jej kadencji mogli pochwaliæ siê ta-
kimi wynikami. Przed nami s¹ zada-
nia. Zdrowy rozs¹dek jest przyjacie-
lem m¹droœci. I skoñczmy, gdy¿ bu-
d¿et za 2010 r. by³ wczoraj, dzisiaj
te¿ szybko minie. Jutro jest przed
nami. Pracujmy nad jutrzejszym bu-

d¿etem i jego wykonaniem. I nie
udawajmy, ¿e wiemy lepiej, bo przy-
sz³oœæ poka¿e. Oka¿e siê, ¿e nasze
niektóre zapêdy bêd¹ trudne do zre-
alizowania. Wiadomo, jakie jest za-
chowanie Ministerstwa Finansów w
sprawie zad³u¿enia bud¿etów gmin
czy powiatów.

Bud¿et gminny, gryficki, jest
bud¿etem bezpiecznym. Ale mimo
tego Ministerstwo Finansów uwa¿a,
¿e ten próg paru procent zad³u¿enia
w stosunku do bud¿etu jest niebez-
pieczny, ¿e trzeba go obni¿aæ do
do³u. To jest dla nas zagro¿enie, ¿e w
przysz³ych bud¿etach 2011 i 2012,
czyli w ca³ej naszej kadencji, bêdzie-
my mieli zwi¹zane rêce. Bêdzie nam
trudno ten dobrze wykonany bud¿et
zrealizowaæ – mówi³ radny Ryszard
Bidler.

Za udzieleniem absolutorium
g³osowa³o 13 radnych, 5 wstrzyma³o
siê od g³osu, 3 radnych by³o przeciw.

Burmistrz Gryfic Andrzej Szczy-
gie³ podziêkowa³ za g³osowanie
wszystkim radnym.                        M

Wydatki w bud¿ecie.
110.000 – na modernizacjê urz¹-

dzeñ komory technicznej fontanny na
placu Zwyciêstwa.

100.000 z³ – zwiêkszenia kapita-
³u zak³adowego dla TBS z przezna-
czeniem na usuniêcie awarii sieci cie-
p³owniczej w Prusinowie.

25.000 z³ - dotacji dla Starostwa
Powiatowego na dzia³ania promocyj-
ne na rzecz gminy Gryfice.

140.000 – zamiatanie ulic.
200.000 – pokrycie kosztów zu-

¿ycia energii oœwietlenia ulicznego
wynikaj¹cy z wiêkszej iloœci punk-
tów œwietlnych w gminie.

Zmniejszenia planu o 100.000 z³
z tytu³u rezygnacji z realizacji zada-

Poprzesuwali pieni¹dze w bud¿ecie

nia pn. Budowa wodoci¹gu dla osie-
dla „cukrowniczego”.

25.000 z³ – przeniesienie wydat-
ków na dotacjê dla Starostwa Powia-
towego.

500.000 z³ – zmniejszenia plano-
wanych wydatków na budowê kom-
pleksu rekreacyjno-sportowego w
Gryficach.

Po stronie dochodów napiszemy,
i¿ bud¿et gminy wzbogaci³ siê o kwotê
2.447 z³ tj. odszkodowanie za uszko-
dzenie monitoringu. Wreszcie jakieœ
kary za wandalizm.                        M

Od niepamiêtnych czasów ktoœ by³ przeciw

Do fontanny „wp³ynie” 110 tysiêcy, nie
bêdzie wodoci¹gu na os. „cukrowniczym”
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Podziêkowanie
Dziêkuje dla szpitala Specjalistycznego w Gryficach za dobr¹

organizacjê opieki zdrowotnej poczynaj¹c od Izby Przyjêæ, wykona-
nie podstawowych badañ oraz transport chorego pod opiek¹ sanita-
riusza na oddzia³ Neurologii z pododdzia³em udarowym. Ordynato-
rem tego oddzia³u jest lekarz neurolog Pan S³awomir Brzozowski. Na
oddziale ³adnie, czysto i na wysokim poziomie porz¹dek. Dziêkujê za
dobr¹ opiekê lekarsk¹ Dr. N. med. Panu Grzegorzowi  S³awiñskiemu,
lek. Neurolog Pani Marta Olejnik i pozosta³ym lekarzom, oraz Pani
i Panu terapeutom Dziêkuje tak¿e mi³ym i us³u¿nym pielêgniarkom
i ca³emu personelowi pomocniczemu tego oddzia³u.

¯yczê Pañstwu zdrowia oraz pomyœlnoœci w ¿yciu osobistym oraz
zawodowym.

Z powa¿aniem
Wdziêczny Pacjent

Kazimierz Ziêba

Pewnie wielu z nas pamiêta, jak
przed wyborami do parlamentu
Donald Tusk z mównicy krzycza³,
¿e drogi (czyli PIS) buduj¹ durnie.
Dlatego na tych drogach ginie tyle
ludzi.

Od czterech lat drogi w Polsce
buduj¹ arcydurnie, bo ludzi ginie
wiêcej, ni¿ kiedyœ. Przyk³ad ostat-
niej akcji rz¹dowej dotycz¹cej bez-
pieczeñstwa na drogach. Porz¹dku
na nich pilnowa³o 10 tys. policjan-
tów, a zginê³o 71 osób, ponad 500
zosta³o rannych i nie wiadomo ilu z
nich prze¿yje w szpitalach. Policja
zatrzyma³a oko³o 3 tysiêcy pijanych
kierowców.

Czy obecny rz¹d jest temu wi-
nien? Oczywiœcie jeœli PIS by³ wi-
nien wed³ug Tuska, ¿e ludzie gin¹ na
drogach, to i ten jest winien. Z tym,
¿e ten Tuskowy rz¹d drogi buduje 4
lata, a rz¹d pisowski jedyne 1,5
roku.

Jak Tuskowy rz¹d buduje drogi
czy przebudowuje ulice, to mamy
przyk³ad z Gryfic. W miniony pi¹-
tek zapad³a siê jezdnia na ul. Wojska

Durnie tak buduj¹?!

Polskiego. Niedawno zmodernizo-
wana. Przez 66 lat nic siê nie zapa-
da³o, a teraz proszê, po bardzo hucz-
nym i dwukrotnym otwieraniu tego
odcinka ulicy przez starostê, mamy
w jezdni zapadaj¹cy siê bruk. Ma³o
tego, ¿e rok dopiero min¹³ od jej mo-
dernizacji, to przez 1,5 godziny
dwóch policjantów przy s³u¿bowym
samochodzie pilnowa³o dziury w
jezdni, by nie sta³o siê nieszczêœcie.

Policjanci s¹ od zupe³nie innych
spraw i zdaje siê, ¿e w tym czasie
powinni na szosach zatrzymywaæ
kierowców ³ami¹cych przepisy ru-
chu drogowego, a nie „warowaæ”
nad dziur¹ w jezdni. Nad ni¹ powi-
nien staæ ten, który prace moderni-
zacyjne nadzorowa³ i ten, kto wyko-
nan¹ robotê przyj¹³ i zatwierdzi³.
Ubytki jezdni naprawiono w sobotê.
Pacho³ki i taœmy ogradzaj¹ce miej-
sce sta³y jeszcze w poniedzia³ek.
Widaæ, liczono siê z tym, ¿e bruk
dalej bêdzie siê zapada³. ¯e siê za-
padnie nikt nie ma w¹tpliwoœci, bo
ziemia, czyli ¿wir, bêdzie osiada³a, a
za nim bêdzie osiada³a kostka.     M

Na terenie by³ego PEC-u ros³a
sobie topola. Wœród nowych dzier-
¿awców pomieszczeñ budzi³a
strach.

Wyst¹pili wiêc z wnioskiem do
Wydzia³u Rolnictwa i Ochrony Œro-
dowiska o zezwolenie na wyciêcie
topoli lub przyciêcie konarów,
³ami¹cych siê przy byle wiaterku.

Procedury œlimaczy³y siê, a¿
nadci¹gnê³a ciemna chmurka i grom

Piorun strzeli³
i problem rozwi¹za³

z nieba strzeli³ gdzie trzeba i groŸny
konar odci¹³. Ekipa zwalisko usunê-
³a, a po dwóch tygodniach od zda-
rzenia wyciê³a wszystkie konary i
byæ mo¿e usunie ca³¹ topolê.

Teraz mo¿na spokojnie wst¹piæ
do nowego zak³adu fryzjerskiego
lub do magazynu OPS. Czasem,
przyroda sama rozwi¹zuje nasze
ludzkie problemy z brakiem poczu-
cia bezpieczeñstwa.                    M

W ostatnim wydaniu naszej ga-
zety pisaliœmy o po¿arze komórek
przy parterowym budynku miesz-
kalnym na ul. D¹bskiego. Pisaliœmy
te¿, i¿ na miejscu, ale po wizycie
stra¿y po¿arnej i policji, zjawili siê
jacyœ „cywile”, dyskutuj¹c nad
osmolonym murem.

Po¿ar by³ w sobotê. W ponie-
dzia³ek ktoœ przyszed³ i mur prze-
bi³ itd. Ponownie odwiedziliœmy
to miejsce. Murów stykaj¹cych siê

Ul. D¹bskiego.
Po¿ar czy podpalenie? cd.

z budynkiem mieszkalnym ju¿ nie
ma. Teraz nale¿y czekaæ na wy-
kwaterowanie mieszkañców albo
na kolejny po¿ar przy ul. D¹bskie-
go 7.

W tamtym miejscu tj. w okolicy
Werony i budynku mieszkalnego
jedno mo¿e przyjœæ na myœl. „Zie-
mia Obiecana” - Reymonta. Bo Gry-
fice sta³y siê „ziemi¹ obiecan¹” dla
pewnych ludzi, to ju¿ nie ulega w¹t-
pliwoœci.                                        M
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W poprzednim wydaniu
podaliœmy sk³ad
gryfickiej Rady Powiatu
Zachodniopomorskiej
Izby Rolniczej,
przedstawiliœmy te¿
sprawê wykupu akcji
PZZ Stois³aw, jak
równie¿ propozycjê p.
Bogdana Babickiego
dotycz¹c¹ zakupu 300
ton s³omy rzepakowej.

Sprostowania wymaga mylnie
podane nazwisko kier. ARiMR
Oœciêcin – oczywiœcie kierowni-
kiem jest pani El¿bieta Zió³kowska.
Za pomy³kê bardzo przepraszamy.

W dalszej czêœci obrad RP ZIR
przew. Rady Wac³aw Byczkiwicz
poinformowa³, i¿ prezesem Za-
chodniopomorskiej Izby Rolniczej
zosta³ Julian Sierpiñski z £obza, wi-
ceprezesami: Lech Bany i Wac³aw
Byczkiewicz, cz³onkami Zarz¹du:
Andrzej £ugowski, Andrzej Karbo-
wy, Wies³aw Pi¹tek. Komisja Rewi-
zyjna: przewodnicz¹cy - Zbigniew
Luter, cz³onkowie: Kazimierz Or-
don, Marek Krawiec, W³adys³aw
Bieniek i Wac³aw Gojlik.

- Na pierwszym Walnym Zgro-
madzeniu ZIR wybraliœmy ten sk³ad
Zachodniopomorskiej Izby Rolni-
czej. 29 czerwca odbêdzie siê na-
stêpne posiedzenie Walnego Zgro-
madzenia w Szczecinie. Przedmio-
tem zgromadzenia bêdzie bud¿et i
zatwierdzenie tego bud¿etu jeszcze
na ten rok. Wybierzemy te¿ Komisjê
Bud¿etow¹, która bêdzie pracowa³a
nad naszymi wydatkami i komisje
problemowe, jeœli bêd¹ takie po-
trzeby. Chcemy zorganizowaæ sze-
reg spotkañ z instytucjami, które
dzia³aj¹ w otoczeniu rolnictwa.
Wiele tematów zg³aszali nam nasi
cz³onkowie i nasi delegaci i prze-
wodnicz¹cy rad powiatowych. Te-
raz bêdziemy chcieli je realizowaæ i
o tych problemach rozmawiaæ.
Przede wszystkim jest to Agencja
Nieruchomoœci Rolnych. Ostatnio
w Koszalinie by³a debata na temat
obrotu ziemi¹. Tam te¿ prezentowa-
³em stanowisko Izby Rolniczej, któ-
ra oceni³a z³¹ jakby pracê Agencji.
Jeœli mówimy o ca³ym okresie pra-
cy, tj. od utworzenia Agencji W³a-
snoœci Skarbu Pañstwa czy ANR,
oceniliœmy negatywnie pracê na
rzecz gospodarstw rolnych z na-
dziej¹, ¿e w ramach porozumienia,
które ANR podpisa³a z nami, z Izb¹

Obradowa³a Rada Powiatu Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej cd.

Rolnicz¹,bêdziemy informowani o
ka¿dych przetargach i wyra¿aniu
opinii, bo jako Izba mamy zadanie
opiniotwórcze, ale chcieliœmy jakby
to zmieniaæ, ¿eby opinia ta by³a doœæ
wa¿nym elementem, bez którego
ANR nie bêdzie mog³a podj¹æ ¿ad-
nego dzia³ania.

Prowadzimy takie rozmowy z
Agencjami i dyrektorami ró¿nych
wydzia³ów, ¿ebyœmy mogli te pro-
blemy, które dotycz¹ poszczegól-
nych dzia³ów, próbowaæ rozwi¹zy-
waæ. Jeœli chodzi o kierunki dzia³a-
nia ZIR, to bêd¹ one wynika³y z
potrzeb naszych cz³onków. Czyli
pierwsza rzecz, to uporz¹dkowanie
spraw powiêkszania gospodarki na
nasze potrzeby. W tej chwili mamy
taki okres, ¿e czêœci spó³ek - gospo-
darstwom z udzia³em kapita³u za-
chodniego koñcz¹ siê umowy i jak
nie bêdzie dobrej woli równie¿
Agencji, to powiêkszenie gospo-
darstw w ramach przepisów praw-
nych bêdzie nam ciê¿ko wyegze-
kwowaæ. 4 czerwca by³ na spotkaniu
minister Sawicki i wyrazi³ poparcie
dla naszej potrzeby, a nawet zobo-
wi¹zañ dyrektora Agencji o wiêk-
szej potrzebie ograniczonych prze-
targów dla naszych rolników. Jak siê
to wszystko u³o¿y, czas poka¿e. Ale
chcemy iœæ tym kierunkiem, ¿eby
ka¿dorazowo, jeœli jest jakiœ pro-
blem, to uczestniczyæ w tych rozmo-
wach.

Oczywiœcie, ¿e nie bêdziemy
ograniczaæ siê tylko do obrotu zie-
mi¹ i pomocy rolnikom w przejmo-
waniu tych terenów, ale rozwa¿aæ
mo¿emy problemy nie tylko rolni-
ków, ale tak¿e mieszkañców danych
miejscowoœci czy regionów. Je¿eli
s¹ sprawy, w których Izba mo¿e
pomóc, to takie rzeczy bêdziemy
czyniæ w miarê naszych mo¿liwoœci,
jakie posiadamy, i jeœli wspólnie
bêdziemy dzia³aæ w tym kierunku,
równie¿ ze wszystkimi radami po-
wiatowymi w województwie, to
myœlê, ¿e to bêdzie mia³o jakiœ sens
i znaczenie.

Izba ma byæ struktur¹ mobiln¹ i
sprawnie dzia³aæ dla przep³ywu
wszelkich informacji, które mog¹
pomóc rolnikowi i mieszkañcom
wsi. Na zasadzie po³¹czonych
ogniw czyli Zarz¹d województwa,
rady powiatowe i cz³onkowie izb w
gminach. To ma byæ szybka droga
informacji np. skupowych, czy jak
wspomnia³ pan z Trzebiatowa o
mo¿liwoœci sprzeda¿y s³omy rzepa-
kowej. Ale i nie tylko, w tym syste-
mie chcielibyœmy, jako Zarz¹d,
przekazywaæ informacje, ale i je
zbieraæ. Jeœli s¹ jakieœ sprawy, to

cz³onek Izby zg³asza do przewodni-
cz¹cego Rady Powiatu ZIR, prze-
wodnicz¹cy do Zarz¹du i ta droga
bêdzie na tyle sprawna, ¿eby infor-
macje by³y szybko przekazywane i
by³a szybka reakcja. Wa¿na rzecz,
to mamy delegata do Izby Krajowej.
I muszê tu powiedzieæ, ¿e wielkim
sukcesem zakoñczy³y siê nasze ne-
gocjacje, jeœli chodzi o uczestnic-
two w Zarz¹dzie Krajowym. Nasz
Grzegorz Mazur zosta³ cz³onkiem
Krajowej Rady Izb Rolniczych.

Myœlê, ¿e jest to du¿e osi¹gniê-
cie. W poprzedniej kadencji nie
mieliœmy cz³onka Zarz¹du i to my-
œlê te¿ usprawni nasze przekazywa-
nie informacji ju¿ na szczebel krajo-
wy - to tyle z informacji bie¿¹cych
przekazanych przez przewodnicz¹-
cego RP ZIR w Gryficach p. Wac³a-
wa Byczkiwicza.

Skup zbo¿a
O skupie zbó¿ mówi³a Marzena

Wojnas - dyrektor handlowy spó³ki
GLENPORT maj¹cej siedzibê w
Czarnog³owach, posiadaj¹cej rów-
nie¿ elewatory zbo¿owe w Pyrzy-
cach Kêtrzynie, Elbl¹gu i portach w
Szczecinie i Gdañsku.

- Skup zbo¿a przez nas zale¿y od
pañstwa. Jeœli chcecie sprzedawaæ u
nas, to prosimy bardzo. Istnieje te¿
mo¿liwoœæ odbioru zbo¿a u was, na
miejscu. Jesteœmy jedn¹ z najwiêk-
szych firm skupowych w Polsce i
dobrym p³atnikiem. Myœlê, ¿e nasza
wspó³praca mo¿e byæ dobra. Na te-
mat cen nie mogê nic powiedzieæ, bo
ceny zmieniaj¹ siê.

Jeœli chodzi o ceny, to chcia³a-
bym pañstwa uczuliæ na fakt, ¿e w
naszym przypadku decydowaæ o
cenie bêd¹ ceny obowi¹zuj¹ce na
dan¹ chwilê. Jeœli podpisujemy z

pañstwem umowê, to od razu to, co
kupujemy, sprzedajemy.

Najbli¿szy was jest elewator w
Czarnog³owach. Ten elewator bê-
dzie opró¿niony z jêczmienia agen-
cyjnego, wiêc skup ruszy „pe³n¹
par¹”.

- Czy bêdzie ten sam magazy-
nier, który by³ w roku 2010? - pytali
rolnicy obecni na spotkaniu RP ZIR,
maj¹cy zastrze¿enia do pracy maga-
zyniera.

- Nie. Pan Stefan odchodzi na
emeryturê - pad³a odpowiedŸ. - Za-
st¹pi go pani Agnieszka Madejczak,
która stwierdzi³a, ¿e wszystkie urz¹-
dzenia w GLENPORT s¹ atestowa-
ne i problemów z ocen¹ wartoœci
zbo¿a nie powinno byæ.

- Ale oprócz urz¹dzeñ licz¹ siê
tak¿e ludzie - nie ustêpowali rolnicy.

- Myœlê jednak, ¿e wszystko bê-
dzie dobrze - stwierdzi³a dyrektor.

Zbiera siê Grupa z Baszewic
Grupa producencka z Baszewic

te¿ prowadziæ bêdzie skup zbo¿a.
Obliczono, ¿e w tym roku skupi od
swoich cz³onków (42 gospodar-
stwa) 32 tys. ton zbó¿ i rzepaku.

- Jesteœmy przygotowani maga-
zynowo i finansowo. Ale ile tego
zbo¿a i rzepaku bêdzie, to jeszcze
nie wiadomo. 9 lipca organizujemy
zebranie cz³onków, którzy z³o¿¹
deklaracjê dostaw. Na dzisiaj nie
mogê podaæ cen skupu. Wiadomo,
¿e rzepak mo¿e byæ drogi. W naszej
grupie bêdzie cena wypadkowa tj.
obowi¹zuj¹ca w ¿niwach. Sami
ustalimy 9 lipca na jakich zasadach
bêdziemy ustalaæ cenê – powiedzia³
prezes Grupy Producenckiej z Ba-
szewic W³adys³aw Radziuñ.

Z innych punktów skupu zbo¿a i
rzepaku przedstawicieli nie by³o. M

Wybory w ZIR, jej zadania, skup zbó¿



Wiedza jest drugim s³oñcem dla tych, którzy j¹ posiadaj¹
 Heraklit z Efezu

W roku szkolnym 2010/2011 w Szkole Podstawowej nr 3 w Gryficach zakoñczona zosta³a kolejna edycja realizowanego projektu pt. „Równaj w górê”, wspó³-
finansowanego ze œrodków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Spo³ecznego. Zajêcia prowadzone by³y przez 11 nauczycieli posiadaj¹cych
odpowiednie kwalifikacje. Uczestniczy³o w nim 283 uczniów. Jego kontynuacja nast¹pi w kolejnym roku szkolnym

G³ównym celem projektu jest wyrównanie szans edukacyjnych oraz zapewnienie wy¿szych standardów nauczania dzieciom z naszej szko³y. Jego realizacja
da³a nam pewnoœæ, ¿e po¿¹dany efekt ju¿ zosta³ osi¹gniêty, a zak³adamy, ¿e bêdzie jeszcze wiêkszy. Zajêcia pozalekcyjne rozwijaj¹ ró¿norodne umiejêtnoœci
dydaktyczno - wychowawcze oraz wyrównuj¹ dysproporcje w dostêpie do nich w szkole. Wierzymy, ¿e uczniowie bêd¹ nadal osi¹gali sukcesy na miarê swoich
mo¿liwoœci, zmniejsz¹ skalê swoich niepowodzeñ szkolnych, rozwin¹ poczucie przynale¿noœci do grupy, nabêd¹ umiejêtnoœci autoprezentacji.

Celem projektu jest równie¿ realizacja zajêæ wychowawczych, opiekuñczych i edukacyjnych przy udziale i wspó³pracy rodziców.
Oferta zajêæ realizowanych w ramach projektu:
1) „Równym krokiem” - zajêcia pozalekcyjne z zakresu matematyki i przyrody.
2) „Myœlê, liczê, poznajê...” - zajêcia wyrównawcze z matematyki i przyrody.
3) „Ja i mój komputer” - zajêcia z zakresu informatyki po³¹czone z elementami matematyki.
4) Teatrzyk „Bez kurtyny” .
5) Terapia baœni¹, teatrem i tañcem.
6) „Poznaj siebie, poznaj innych” - zajêcia psychoedukacyjne dla dzieci.
7) „Aby jêzyk giêtki...” - zajêcia z zakresu logopedii, kszta³tuj¹ce prawid³ow¹ mowê poprzez stymulowanie jej rozwoju, korygowanie zaburzeñ oraz doskonalenie
   ju¿ ukszta³towanej, dodatkowo wspomagane przez:

    a) zajêcia recytatorskie,
    b) naukê piêknego czytania,
    c) edukacjê muzyczn¹.

8) „Równo do przodu” - program zajêæ w zakresie doradztwa i opieki pedagogicznej dla dzieci.
Nasz projekt znalaz³ bardzo pozytywny oddŸwiêk zarówno wœród dzieci jak i rodziców. Œwiadczy o tym bardzo du¿a liczba jego uczestników (283). Uczniowie

chêtnie bior¹ udzia³ we wszystkich zajêciach. S¹ bardzo zaanga¿owani i chêtni do zdobywania wiedzy w nieco innej formie ni¿ na lekcjach.
W ramach prowadzonych zajêæ w roku szkolnym 2010/2011. zosta³ wystawiony spektakl teatralny pt. „Szafa babuni”, przedstawienie „Cyfromania”, skie-

rowane do grup przedszkolnych. Klasy szóste przygotowa³y przedstawienie koñcz¹ce ich naukê w szkole podstawowej. Uczniowie byli przygotowywani do kon-
kursów z zakresu wiedzy humanistycznej, matematycznej i przyrodniczej, a tak¿e artystycznych jak np.: Wojewódzki Festiwal Piosenki Dzieciêcej i do ogólno-
polskiego sprawdzianu szóstoklasisty. W tym roku szkolnym osi¹gniêcia s¹ znacz¹ce. I miejsce i tytu³ laureata w Wojewódzkim Konkursie Jêzyka Polskiego z
Elementami Historii oraz tytu³ finalisty, wyró¿nienia w konkursach matematycznych „Kangur” i „Edi-Pingwin” a tak¿e bardzo wysokie miejsca w konkursach
przyrodniczych. Najbardziej cieszy nas wysoki wynik ze sprawdzianu wiedzy szóstoklasisty przeprowadzonego przez Centraln¹ Komisjê Egzaminacyjn¹ 5 kwietnia
2011 r. Nasi uczniowie uzyskali wynik wy¿szy ni¿ w województwie i powiecie. Sprawdzian jest jednym z naszych najwa¿niejszych wskaŸników. Cieszy nas, ¿e
cel zosta³ osi¹gniêty. Ponadto w ramach zajêæ z psychologiem, pedagogiem uczniowie brali czynny udzia³ w akcjach charytatywnych organizowanych w szkole
np. na rzecz chorej kole¿anki i w pracach wolontariatu.

Realizacja projektu jest dla nas wszystkich bardzo wa¿na i po¿¹dana. Mamy nadziejê, ¿e dziêki jego realizacji uczniowie nabior¹ wiêkszej wiary we w³asne
mo¿liwoœci, nadal bêd¹ poprawiali wyniki w nauce, rozwijali zdolnoœci artystyczne, a tak¿e uwra¿liwi¹ siê na odbiór sztuki.

Bramy m¹droœci nigdy nie bywaj¹ zamkniête
                                                                           B. Franklin

OD UCZENIA DO ZATRUDNIENIA
 W czerwcu 2011 r.  Stowarzyszenie Inicjatyw Obywatelskich „Ziemia Gryficka” zakoñczy³o w Oœciêcinie, realizacjê projektu pt. „Od

uczenia do zatrudnienia”  wspó³finansowanego ze œrodków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Spo³ecznego.
 W projekcie uczestniczy³o 10 mieszkanek wsi Oœciêcin gmina Gryfice. Zajêcia prowadzone by³y przez wykwalifikowan¹, o bardzo du¿ej

wiedzy i praktyce kadrê. Jej zadaniem by³o przekazanie niezbêdnej wiedzy teoretycznej i praktycznej w zakresie informatyki, przedsiêbiorczoœci,
doradztwa zawodowego, terapii oraz nabycia  umiejêtnoœci krawieckich. Uczestniczki samodzielnie wykonywa³y wykroje, przerabia³y ubrania
ale przede wszystkich w³asnorêcznie pod czujnym okiem specjalisty uszy³y spódnice, spodnie, kamizelki. Nauczy³y siê poruszania po wirtualnym
rynku pracy, praktycznego korzystania z komputera, pisania CV... Nauka up³ywa³a w bardzo mi³ej, serdecznej i ¿yczliwej atmosferze.

Zajêcia zakoñczy³y siê pokazem w³asnorêcznie uszytej odzie¿y.  W podsumowaniu uczestniczy³ Burmistrz Gryfic Andrzej Szczygie³ oraz
prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Obywatelskich „Ziemia Gryficka” Roman £obo¿ewicz. Wœród uczestniczek rozlosowano ufundowan¹ przez
sponsorów nagrodê  w postaci profesjonalnej maszyny do szycia. Szczêœliw¹ jej posiadaczk¹ sta³a siê pani Beata Jasku³a.

Omawiaj¹c realizacjê projektu, mieszkanki wysoko oceni³y poziom organizacji zajêæ oraz sposób przekazywania wiedzy i umiejêtnoœci.
Bardzo dobrze wyra¿a³y siê na temat prowadzenia zajêæ. Ponad 90 procentowa  obecnoœæ ka¿dego dnia, œwiadczy o tym, ¿e projekt spe³ni³ ich
oczekiwania.

Cieszy nas, ¿e unijny  projekt „Od uczenia do zatrudnienia” spotka³ siê z tak przychylnym przyjêciem wœród mieszkanek Oœciêcina.

Patrz¹c na zaanga¿owanie i aktywnoœæ uczestniczek projektu jesteœmy przekonani o s³usznoœci jego realizacji. Jednoczeœnie mamy pew-
noœæ, ¿e taki sposób wykorzystywania œrodków unijnych jest s³uszny i po¿yteczny dla spo³ecznoœci wiejskiej.
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Uroczystoœæ wrêczenia
srebrnych Medali za
Zas³ugi dla Obronnoœci
Kraju przyznanych przez
Ministra MON pañstwu
Kalinowskim
poprzedzi³a rozpoczêcie
VIII sesji Rady Miejskiej
w Gryficach.

W interpelacjach i zapytaniach
radnych g³os zabra³ K. Kozak –
zg³osi³ interpelacjê w sprawie
wstrzymanej na poprzedniej sesji
decyzji (podjêcia  uchwa³y) doty-
cz¹cej op³at za wodê i œcieki. Wyda-
wa³o mu siê – tak stwierdzi³ – ¿e ta
sesja bêdzie wystarczaj¹ca... i pan
radny str¹ci³ nam na pod³ogê dykta-
fon le¿¹cy na mównicy. Przeprosi³.

Przypominamy radnemu, ¿e sam
na poprzedniej sesji uzna³, ¿e decy-
zja w sprawie uchwa³y dotycz¹cej
podwy¿ek op³at za wodê i œcieki
mo¿e zapaœæ w innym terminie. Ter-
minu nie okreœli³. Jego decyzjê
przeg³osowali radni – zaradni z klu-
bu Idziemy Razem i Platformy zwa-
nej Obywatelsk¹.

Wówczas burmistrz Andrzej
Szczygie³ powiedzia³, ¿e nie przyjê-
cie uchwa³y bêdzie równa³o siê au-
tomatycznemu przyjêciu cen za
wodê i œcieki od 1 lipca tego roku.
Jaka to bêdzie cena, oka¿e siê po tej
dacie.

Pytania do burmistrza
- Moje uwagi, jako przewodni-

cz¹cego Komisji Gospodarki i Rol-
nictwa - mówi³ radny Kazimierz

VIII sesja Rady Miejskiej w Gryficach

Matuszewski - dotycz¹ przede
wszystkim ZGK, a mianowicie, aby
ZGK w Gryficach uczestniczy³ w
przetargach wykonywanych robót
na rynku pracy, zgodnie z ustaw¹ o
zamówieniach publicznych, a nie
siêga³ do œrodków finansowych
urzêdu gminy. Drugie moje pytanie
dotyczy ul. Koœcielnej, a mianowi-
cie, kiedy w³aœciciele pawilonów
handlowych przyst¹pi¹ do budowy
na swoich dzia³kach budynków
zgodnie z zaleceniami konserwato-
ra zabytków? Proszê o odpowiedŸ.

Radny Janusz Przybysz zada³
pytanie: - Jako przedstawiciel Rady
zosta³em powo³any do Spo³ecznej
Rady Sportu - to cia³o jest martwe.
By³em ju¿ u przewodnicz¹cego i se-
kretarza i nic siê nie dzieje. -

Radny Matuszewski na dostaæ
odpowiedŸ na piœmie.

Przypadkiem trafiliœmy i to w
czasie przerwy w obradach na prze-
wodnicz¹cego Spo³ecznego Komi-
tetu Rady Sportu pana. Zygfryda
Bezczyñskiego.

- Zebranie wyborcze by³o 24
kwietnia – mówi p. Z. Bezczyñski. -
Dzisiaj, tj. 22 czerwca, o godz.
17.00 ma byæ zebranie Rady. Wszy-
scy zostali poinformowani. Pan
Przybysz na sesji zada³ pytanie bur-
mistrzowi o Radê i bêdzie siê musia³
t³umaczyæ (burmistrz), dlaczego po
dwóch miesi¹cach odbywa siê po-
siedzenie.

Pan Przybysz twierdzi³ te¿, ¿e
niby zebranie jest, a jakby go nie
by³o, bo nie zosta³ o nim poinformo-
wany. Kilka dni temu wszystkich
poinformowa³em telefonicznie. Pan
radny zosta³ o zebraniu poinformo-
wany w sobotê. Pyta³em go nawet

czy nie lepiej bêdzie, jak zebranie
prze³o¿ymy na inny dzieñ, bo 22
czerwca jest sesja. Odpowiedzia³,
¿e on ma zawsze czas.

- Czy znane s¹ panu powody, dla
których p. Przybyszowi tak zale¿a³o
na powo³aniu Rady Sportu? - pyta-
my.

- Nie wiem. Pan Przybysz jest
nauczycielem w-f w liceum. Ale
¿adna ze szkó³ ponadgimnazjalnych
nie podlega burmistrzowi i na sport
szkolny dla liceum nie powinien z
gminy dostaæ. Ale u nas ju¿ tak jest,
¿e jak o coœ chodzi, to na pewno o
pieni¹dze. Byæ mo¿e Rada Sportu
dlatego panu Przybyszowi tak bar-
dzo by³a potrzebna, ¿eby trochê z
puli pieniêdzy przeznaczonych na
rozwój sportu, coœ zyskaæ dla li-
ceum. Liceum i inne szko³y ponad-
gimnazjalne podlegaj¹ starostwu
powiatowemu i tam niech siê o pie-
ni¹dze ubiega. Tak myœlê – powie-
dzia³ p. Zygfryd Bezczyñski.     M

Od Redakcji.
Trudno tego nie skomentowaæ.

Ostatnio informowaliœmy o sukcesie
dru¿yny ch³opców w pi³ce rêcznej
pla¿owej w Mistrzostwach Polski,
którego wspó³autorem jest trener
Janusz Przybysz. O wczeœniejszych
sukcesach w licznych rozgrywkach
równie¿ regularnie. A jakie sukcesy
sportowe ma pan Bezczyñski? Jedno
spotkanie Rady Sportu na dwa mie-
si¹ce? Jak nie chce siê pracowaæ
spo³ecznie, to trzeba siê po prostu
wypisaæ. Po co blokowaæ miejsce
innym ludziom, którzy chc¹ coœ w
Gryficach spo³ecznie robiæ. Choæby
sport. Przecie¿ gdyby Rada Sportu
zbiera³a siê tylko po to, by podzieliæ
jakieœ pieni¹dze, to wystarczy³oby
spotkaæ siê raz na rok. Rada powinna
najpierw odbyæ powa¿n¹ dyskusjê
nad zapaœci¹ gryfickiego sportu, a
dopiero cokolwiek dzieliæ. Chyba,
¿e ma byæ tylko kwiatkiem do krawa-
ta burmistrza, to gratulujê.     KAR

Przewodniczacy Rady Powiatu
Zachodniopomorskiej Izby Rolni-
czej Wac³aw Byczkiewicz poinfor-
mowa³: - Z przykroœci¹ muszê kole-
gów poinformowaæ, ¿e zmieniamy
nasz¹ siedzibê. Mieliœmy nasze biu-
ro na III piêtrze Urzêdu, które po-
wsta³o tutaj, dziêki poprzedniemu
przewodnicz¹cemu Wies³awowi
Szydlikowi.

Powiat wymówi³ nam lokal, a by³
bezp³atnie u¿yczony. Nasze biuro
przeniesione jest do Wydzia³u Ko-
munikacji przy ul. Pi³sudskiego na
pierwsze piêtro. Miesiêczna op³ata
za wynajem lokalu bêdzie wynosi³a
300 z³. Nie wiem sk¹d, ale musimy
znaleŸæ na to sponsorów. W najbli¿-
szym czasie musimy przewieŸæ tam
nasze wyposa¿enie i dokumenty.

Zmiana siedziby RP ZIR wymuszona?
Proszê o przekazanie tej informacji
swoim znajomym. Trudno, ale tak siê
sta³o, jak siê sta³o. Mamy te¿ pro-
blem ze sta¿yst¹ w biurze. By³em w
Urzêdzie Pracy u pani dyrektor Be-
aty Smoleñskiej. Z³o¿y³em wniosek,
ale sprawa jest tego typu, ¿e ogólnie
jest dziura bud¿etowa i wszêdzie s¹
oszczêdnoœci, a wiêc sfera bud¿eto-
wa nie ma podwy¿ek, tak¿e ukrócili
na sta¿ystach. W zwi¹zku z tym s¹
nik³e, a nawet zerowe szanse, by
przyj¹æ do biura sta¿ystê czy sta¿yst-
kê.

Myœlê, ¿e tutaj trzeba poprosiæ
naszych radnych Powiatu i Gminy,
¿eby w jakiœ sposób na starostê wp³y-
nêli, bo ja sobie nie wyobra¿am funk-
cjonowania biura, tak ¿ebym sam
musia³ je prowadziæ przez dwie go-

dziny raz, czy dwa razy w tygodniu i
¿eby w pozosta³ych godzinach by³o
zamkniête. Proszê cz³onków Powia-
towej Izby Rolniczej, ¿eby w jakiœ
sposób siê zmobilizowali, ¿ebyœmy
w jakiœ sposób dostali do biura sta¿y-
stê lub sta¿ystkê.

Przygotowanie naszego spotka-
nia wykona³em w³asnymi œrodkami
(zakup ciastek, kawy, herbaty, wody
mineralnej) i prac¹. Dobrze by by³o,
¿ebyœmy mieli kogoœ w biurze, bo
by³aby to niew¹tpliwie pomoc –
mówi³ przew. RP ZIR Wac³aw Bycz-
kiewicz.

* * *
W kuluarach mówili inni, ¿e biu-

ro by³oby w tym samym miejscu,
gdyby przewodnicz¹cym RP ZIR
zosta³ faworyt starosty powiatu -

Bogdan £akomy. Rolnicy w wybo-
rach postawili na swojego faworyta,
czyli Wac³awa Byczkiewicza i st¹d
wziê³o siê przeniesienie biura RP
ZIR na ulicê Pi³sudskiego do Wy-
dzia³u Komunikacji. Zgodnie z za-
sad¹, jak wy mi tak, to ja wam tak, bo
mam w³adzê.

Natomiast wnioski o sta¿ystê to
powinno siê sk³adaæ za poœrednic-
twem burmistrza P³otów, a nie bez-
poœrednio w Powiatowym Urzêdzie
Pracy. Parê osób z Gryfic „za³apa³o”
siê na sta¿ za jego poœrednictwem i
nie tylko sta¿, ale i roboty publiczne
w Gryficach. Co ju¿ samo w sobie
jest kuriozum na skalê krajow¹. Bur-
mistrz P³otów kieruje gryficzan do
pracy w Gryficach. To opowieœci z
kuluarów.                                       M

Co dzieje siê ze Spo³eczn¹ Rad¹ Sportu?
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Na „zielonej wyspie”,
jak¹ wed³ug premiera
Tuska jest Polska,
dzia³aj¹ magazyny,
w których gromadzi,
a w³aœciwie przywozi
siê ¿ywnoœæ dla ludzi
najubo¿szych.

¯ywnoœæ ta to tzw. pomoc Unii
Europejskiej. W Gryficach maga-
zyn taki istnieje na terenie by³ego
PEC-u przy ulicy Wa³owej.

To, ¿e jest w nim ¿ywnoœæ, za-
wdziêczamy operatywnoœci nasze-
go Oœrodka Pomocy Spo³ecznej i
Caritas w Szczecinie.

OPS i CARITAS zbieraj¹ odzie¿
Dystrybucj¹ zajmuj¹ siê pra-

cownicy OSP. W tej chwili na stanie
magazynu jest makaron z gulaszem,
kasza z gulaszem, chleb chrupki
¿ytni, herbatniki i p³atki kukury-
dziane, kasza jêczmienna z warzy-
wami, mleko. By³o mas³o i ser topio-
ny. W magazynie brak jest lodówki
do przechowywania mas³a i sera,
dlatego te¿ w tej chwili produktów
tych nie ma.

- Zainteresowanie t¹ form¹ po-
mocy jest du¿e – mówi pani Teresa
Grabowska z OPS. - Pomoc jest po-
trzebna, bo i bieda u nas du¿a. Ale
my, jako gmina, nie jesteœmy wyj¹t-
kiem w kraju. Mogê tylko powie-
dzieæ, ¿e bardzo dbamy o kolejne
dostawy i na pewno przywozimy

wszystko, co otrzymamy. W tym je-
steœmy bardzo dobrzy, bo pilnuje-
my, by ta forma pomocy ludziom
by³a pewna. I nie ma takiej si³y, by
kolejna jakaœ dostawa do Szczecina
umknê³a naszej uwadze. To jeœli
chodzi o ¿ywnoœæ.

Mamy jednak proœbê do spo³e-
czeñstwa naszego miasta i okolic –
Szanowni Pañstwo! Prosimy, nie
wyrzucajcie zbêdnej w domu odzie-
¿y do rozstawionych kontenerów na
terenie miasta. Przynieœcie j¹ do
nas. Mamy magazyn na u¿ywan¹
odzie¿ i ludzi, którzy jej potrzebuj¹.
Tu na miejscu. Odzie¿ wrzucana do
kontenerów jest wywo¿ona w inne

okolice kraju. Nie przynosi grosza
PCK ani OPS. Odzie¿ przyniesiona
do nas zostanie przekazana bezp³at-
nie naszym podopiecznym. Za zro-
zumienie i pomoc z góry dziêkuje-
my. W tej chwili mamy do oddania
sprawny i w bardzo dobrym stanie
wózek inwalidzki, ale otrzymaæ go
mo¿e nasz podopieczny. Oczekuje-
my na wasz¹ pomoc i zrozumienie.
- apeluje pani Grabowska.

Odzie¿ mo¿na przynosiæ do biu-
ra OPS w Urzêdzie Miejskim b¹dŸ
do magazynu, teren by³ego PEC-u.
Niepotrzebna ju¿ odzie¿ w jednym
domu, przyda siê w innym.          M

Minister MON nada³
srebrne medale za
Zas³ugi dla Obronnoœci
Kraju pañstwu Bo¿enie
i Stanis³awowi
Kalinowskim z Gryfic.

Medale te nadaje siê rodzicom,
którzy wychowali na wzorowych
¿o³nierzy co najmniej trzech synów.

- Pañstwo Kalinowscy oddali na
jakiœ czas OjczyŸnie tj. na kilka lat
swoich synów, by bronili naszej
Ojczyzny. Wychowaniem swoich
synów na wzorowych ¿o³nierzy, dali
Pañstwo przyk³ad patriotyzmu.

Chcia³bym wyraziæ przekona-
nie, ¿e te minione lata i wychowanie
synów by³o dla pañstwa Ÿród³em
satysfakcji - powiedzia³ zastêpca
komendanta WKU w Œwinoujœciu
pan Buczkiewicz, wrêczaj¹c meda-
le rodzicom.

Gratulacje w imieniu Rady
Miejskiej i swoim z³o¿y³ burmistrz
Gryfic Andrzej Szczygie³.            M

Medale za Zas³ugi dla Obronnoœci Kraju
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Wszystko ma swój
pocz¹tek i koniec...
Równie¿ nauka w
gimnazjum. 22 czerwca
uczniowie  i absolwenci
gryfickiej "Jedynki"
po¿egnali sw¹ szko³ê,
nauczycieli i m³odszych
kolegów. By³y s³owa
podziêkowañ, piêkne
wiersze i piosenki.

Na uroczystoœci zostali wyró¿-
nieni najlepsi uczniowie koñcz¹cy
naukê w naszej szkole. Statuetki dla
najlepszego  absolwenta otrzymali
Maja Broszkiewicz i Pawe³ Caban -
uzyskali najwy¿sz¹ œredni¹ ocen -
5,6.  Najlepsz¹ klas¹ okaza³a siê kl.
IIIa (wych. Marzena Zarzecka) - a¿
15 uczniów otrzyma³o œwiadectwa
ukoñczenia gimnazjum z wyró¿nie-
niem, s¹ to: Szymon Pinczewski-
5,5, Marika Kapela - 5,3, Szymon
Kowalski - 5,1, Robert Dani³owski-
5,1, Agnieszka Biernacka - 5,1,
Aleksandra Bartosik - 5,1, Klaudia
Soja - 5,0, Karolina Babi³o - 4, 9,
Katarzyna Barachowska - 4,9, Nicol
Ganowska - 4,9, Katarzyna Grabo-
wiecka - 4,9, Agnieszka Staszczyk -
4,9, Malwina Wójcik- 4,9, Joanna
Kmiecik - 4,8 i wspomniany ju¿
Pawe³ Caban - 5,6, który zosta³ rów-
nie¿ nagrodzony za pracê w Samo-
rz¹dzie Uczniowskim.  Wyró¿nieni
uczniowie klasy IIIb (wych. Dorota
Szkudlarek) to: Maja Broszkiewicz
- 5,6, Magdalena Wenckowska - 4,8,
Oktawia Krysa - 4,9, Dorota Za-
wadzka - 5,0, Dominika Czerska -
5,0, Agata Dworek - 5,1, Paulina
Polanowska - 5,4 i Justyna Szymañ-
ska - 5,5. Pochwa³ê  za wyniki otrzy-
mali tak¿e Wojciech Grz¹dziela -
5,2 - kl. III c (wych. Beata Jasiñska)
i  Martyna Sionek - 5,1 - kl. IIIe
(wych. Pawe³ Bogdanowski).

Za reprezentowanie szko³y w
Zespole Wokalnym "Jedynki" na-
grodzono Majê Broszkiewicz, Do-
minikê Czersk¹ i Dorotê Zawadzk¹,
a tak¿e Edytê Cieœlak - za pracê w
Kole Teatralnym.

Czas szybko ucieka... Teraz pora
na kolejny etap szkolnego ¿ycia...
¯yczymy naszym absolwentom
sukcesów, pogody ducha i wiary w
siebie. Oby Wasze wybory by³y za-
wsze strza³em w dziesi¹tkê! Powo-
dzenia!

Z dum¹ ¿egnamy siê ze szko³¹

Wyró¿nieni i nagrodzeni uczniowie
„Jedynki”

Ale  mo¿emy siê pochwaliæ nie
tylko œwietnymi wynikami trzecio-
klasistów; na s³owa uznania zas³u-
guj¹ równie¿ uczniowie klas I i II.
Oto osoby, które mog¹ byæ dumne ze
swoich wyników i osi¹gniêæ: kl. Ia
(wych. Bo¿ena Skrzypczak) - Karo-
lina Kulig-5,5, Karolina Czerewa-
ty-5,5, Katarzyna Przêzak-5,5, Aga-
ta Dro¿yñska-5,3, Mateusz Przê-
zak-5,3, Wiktoria Niemiec-5,2,
Wojciech Kowalski-5,1, Magdale-
na Chmielecka-5,0, Karolina Matu-
siak-4,8 i Aldona Domañska-4,8;
kl. Ib (wych. Sylwia Oszczyk) -
Malwina Jankowska-5,5, Alicja
Karaœ-5,3,  Kinga Rachubiñska-4,8,
Julita Wojciechowska-4,8 i Marty-
na Kokoszka-4,8   i   kl. Id (wych.
Anna Wydmuch) - Karol Kêdzier-
ski-4,8.  Klasy drugie tak¿e maj¹
swoich nagrodzonych: kl. II a
(wych. Milena Zaj¹c): Natalia Su-
³ek-5,0 i Kamil Pruczkowski-4,8,
kl. II b (wych. Gra¿yna Lachowicz):
Agata Szeliga-5,3, Kamila Jêdrzej-
czak-4,9, Izabela Chomiakowska-
4,9 i Katarzyna Goryniak-4,8; kl. II
d (wych. Barbara Derlecka): Alek-
sandra Maczyszyn-5,0 i Marta
Szczeblewska-4,8.

Wyró¿niono równie¿ najlep-
szych sportowców i laureatów ró¿-
nych konkursów. Zwyciêzcom i na-
grodzonym  gratulujemy!  Ten rok
szkolny obfitowa³ w rozmaite zda-
rzenia-by³y uroczystoœci szkolne i
pañstwowe, olimpiady, zawody i
konkursowe zmagania-wszystkim
uczniom ¿yczymy wiêc odpoczyn-
ku i s³onecznych i uœmiechniêtych
wakacji! A Czytelnikom mówimy-
do us³yszenia w przysz³ym roku
szkolnym!

Sylwia Oszczyk, Gimnazjum nr 1

Pisaliœmy o Ÿle zabezpieczonym
szambie przy ul. D¹bskiego 7, a
swego czasu nale¿¹cym do WORO-
NY. Pisaliœmy, ¿e studzienka, ta
œmierdz¹ca, zatkana jest kawa³kiem
krawê¿nika i po³aman¹ p³yt¹ chod-
nikow¹.

Wszystko razem stanowi nie-
bezpieczeñstwo dla dzieci. Widaæ
czytaj¹ nasz¹ gazetê (za co dziêku-
jemy), krawê¿nik i kawa³ek p³yty

Niebezpieczne szambo!
Ci¹g dalszy

zabrano. Na otwór studzienki po³o-
¿ono drewniana paletê. Czy to jest
zabezpieczone? Uwa¿amy, ¿e nie! I
¿adne t³umaczenie, i¿ tam nie ma
przejœcia itd., bo s¹ ha³dy piasku,
które dzieci na pewno wykorzystaj¹
do zabawy. Studzienkê nale¿y za-
kryæ betonow¹ pokryw¹ lub rozwa-
liæ szambo i zasypaæ gruzem, jesz-
cze trochê tego jest w pobli¿u parte-
rowego domku.                            M

Trwaj¹ prace porz¹dkowe nad
„Smródk¹” - taka jest potoczna na-
zwa kana³u rzecznego przebiegaj¹-
cego przez Gryfice.

Usuwane s¹ œmieci: butelki i
puszki po piwie, jakieœ szmaty, gaze-
ty, czy drobne patyki. Brzeg wykoszo-
no z metrowej wysokoœci pokrzyw i
innego zielska. Wa¿ne, ¿e Powiatowy
Urz¹d Pracy znalaz³ pieni¹dze na pra-
ce melioracyjne i zatrudnienie osoby
do tych prac przez Terenowy Zarz¹d
Melioracji.                                        M

Porz¹dki nad
„Smródk¹”
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Podobnie jak w latach minio-
nych, mieszkañcy Gryfic zgroma-
dzili siê 23 czerwca (czwartek) w
swoich parafialnych koœcio³ach, by
uczestniczyæ w publicznym wyzna-
niu wiary. Podziêkowaæ za dar Eu-
charystii, powierzyæ Bogu swoje
rodziny, miasto i wioski. I kraj nasz
ca³y. W tym roku by³o nas du¿o,
choæ ma³o dziewczynek do sypania
kwiatów. Widaæ, ¿e wiêcej ch³op-
ców przysz³o na œwiat. Ale byliœmy
i to jest wa¿ne. Trasa procesji od
kilku lat jest krótsza i dotyczy tylko
kwadratu ulic: Koœcielnej, Wojska
Polskiego, przy pl. Zwyciêstwa i ul.
Niepodleg³oœci. Trochê ¿al, ¿e trasê
procesji skrócono.                      M

Procesja Bo¿ego Cia³a w Gryficach
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

OG£OSZENIA DROBNE

Wynajmê piekarniê po³¹czon¹ wraz
ze sklepem spo¿ywczym, w miej-
scowoœci Dobra (k. Nowogardu).
Obiekt z pe³nym wyposa¿eniem,
bie¿¹c¹ produkcj¹. S¹ równie¿ do
„przejêcia" dobrzy pracownicy oraz
kontrahenci. tel. kom. 887467309,
stacjonarny: 913920334.

Podnajmê lokal u¿ytkowy w £obzie
okolice centrum. Tel 505 184 497

Dorowo gm. Resko. Dom w zabudo-
wie bliŸniaczej, ogród, sad, cena
150 tys. z³. Tel. 600 265 547

Zajezierze dzia³ka budowlana
uzbrojona, pow. 2129 mkw., cena
80 tys. z³. Tel. 600 265 547

Pilnie sprzedam w Dobrej k. Nowo-
gardu  1/2 domu o pow. 100 mkw. i
gara¿ 42 mkw., powierzchnia dzia³-
ki 750 mkw.  Tel. 668 431 301

Tucze nad j. Woœwin dz.budowl.
2700 m2 - 59 000 z³. Tel. 600 265 547

Powiat ³obeski

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

INNE

Powiat ³obeski

Powiat ³obeski

US£UGI

MIESZKANIA

Powiat ³obeski

Powiat œwidwiñski

Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Sprzedam tanio mieszkanie 3 poko-
jowe w Radowie Ma³ym. Tel. 602
301 017

Sprzedam lub zamieniê w £obzie
mieszkanie 2 pokojowe 54 mkw. na
kawalerkê. Tel. 796 389 600

Sprzedam mieszkanie w Karwowie
2 pokoje, kuchnia, gara¿. Tel. 914
220 607

Sprzedam w £obzie mieszkanie 4
pokojowe na ul. Orzeszkowej 4.
Du¿y balkon, przestronna piwnica,
bezkonfliktowe s¹siedztwo. Tel. 91
397 5637, 692 070 387

Resko -  sprzedam mieszkanie 3 po-
kojowe, 93 mkw., dzia³ka 831 mkw.,
cena 134.000 z³. Tel. 888 169 572

ROLNICTWO

Powiat drawski

NIERUCHOMOŒCI

Us³ugi hydrauliczne. Tel. 600 382
214, 91397 9109

Wykoñczenia wnêtrz, p³ytki, pane-
le, regipsy, malowanie, szpachlo-
wanie, stolarka itp. Tel. 792 289 761,
661 545 391

Wideofilmowanie. Tel. 605 732 267.

PRACA

Powiat ³obeski

Œwidwin. Dom wolno stoj¹cy 240
mkw. do zamieszkania od zaraz.
Cena 480 tys. z³..Tel. 502 532 025

Po³czyn-Zdrój - hala o powierzchni
1000 mkw. mo¿liwoœæ wydzier¿a-
wienia lub sprzeda¿. Tel 694 821 461

Dzia³ka Po³czyn-Zdrój, 1086 mkw.
Tel. 600 565 719.

Powiat œwidwiñski

Powiat gryficki

Powiat ³obeski

Sprzedam rower elektryczny nowy.
Tel. 798 654 602, 91 384 2775

Kupiê zarejestrowan¹ przyczepkê
samochodow¹. Tel. 603 720 382

MOTORYZACJA

Studnie wiercone (do 20 m). Koszt
z rurami i filtrami 250,- z³ brutto / za
1 mb. Do koñca czerwca bie¿¹cego
roku. Tel. 501 546 814.

Zatrudniê kierowcê kat. C+E, PL -
UE, kontakt Rafa³ 607 790 680

Region

M³ode kury nioski 20-tygodnio-
we, pocz¹tek noœnoœci. Gosp.
drobiarskie, ¯abowo 13, tel. 91-
39-10-666.

Poszukujê pracy jakiejkolwiek . Tel.
695 685 403

Plantacja borówki amerykañskiej w
Siwkowicach zatrudni zbieraczy w
lipcu - sierpniu. Tel. 515 144 186.

Sprzedam: 1) kocio³ grzewczy
(piec) UKS-N  ROK wraz z regulato-
rem temperatury kot³a. Pow. grzew-
cza do 80 mkw. Cena 1500 z³; 2)
zbiornik na olej opa³owy 1000 l +
piec olejowy do naprawy. Cena 500
z³. Tel. 667 919 719.

Powiat drawski

Niemiecki - pe³na informacja,
wszystkie dziedziny: t³umaczenia
na miejscu i w terenie. Nauka w
wakacje. Tel. 694 084 240.

Powiat gryficki

NAUKA

Sprzedam dom okolice Gryfic 150
m2, dzia³ka 0,5 ha, pomieszczenia
gosp.250 m2. Cena do negocjacji.
Tel. 508-070-331

Powiat gryficki

DOM SPRZEDAM
w Drawsku Pom.

tel. 943632176

Powiat gryficki

Zatrudniê traktorzystê, obs³u-
ga maszyn rolniczych, prawo
jazdy kat. B. Tel. 667-612-010
lub e-mail: rolub@o2.pl

Zlecaj¹c og³oszenie drobne
do Gazety Gryfickiej

uka¿e siê ono w tej samej cenie
tak¿e w innych gazetach:

Tygodniku £obeskim, Tygodniku
Pojezierza Drawskiego

i Wieœciach Œwidwiñskich
To niedrogo - sprawdŸ.
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745
e-mail: wppp1@wp.pl

Zatrudniê kierownika produk-
cji roœlinnej, wymagania: wy-
kszta³cenie œrednie rolnicze,
umiejêtnoœæ obs³ugi maszyn rol-
niczych, obs³uga komputera,
prawo jazdy kat. B, znajomoœæ
angielskiego. Tel. 667 612 010

e-mail rolub@o2.pl
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Rok szkolny 2010/2011
zakoñczony. W Liceum
Plastycznym w
Gryficach równie¿. 22
czerwca odby³o siê
uroczyste rozdanie
œwiadectw.

Promocjê otrzymali wszyscy,
choæ œwiadectw do rêki nie wszyscy.
Powód? Brak rozliczenia z biblio-
tek¹. Drobiazg, ale istotny, bo Li-
ceum jest ci¹gle na tzw. dorobku i
nie mo¿e pozwoliæ sobie na uszczu-
plenie zasobów biblioteki.

Jak przed ka¿dym wakacyjnym
rozstaniem, tak i w Liceum pada³y
mi³e s³owa pod adresem nauczycie-
li, by³y kwiaty i radoœæ widoczna na
twarzach. By³y te¿ s³owa dyr. Li-
ceum Plastycznego Haliny Adomat
o zachowaniu bezpieczeñstwa, w³a-
œciwym zawieraniu znajomoœci i o
tym, ¿e po wakacjach maj¹ wróciæ
wszyscy, bez wyj¹tku, zdrowi i pe³-
ni zapa³u do pracy i nauki.

- Nasze Liceum powsta³o w
1994 r. W 2014 r. bêdziemy obcho-
dzili pierwsze 10-lecie. Bêdziemy
chcieli ju¿ od wrzeœnia rozpocz¹æ
przygotowania, choæ mamy jeszcze
dwa pe³ne lata, to jednak ju¿ teraz
bêdziemy rozwa¿aæ, jak uczciæ nad-
chodz¹ce dziesiêciolecie, by wy-
paœæ godnie – mówi³a Halina Pokor-
ska, wyk³adowca rysunku i malar-
stwa w „Plastyku”. - Przed nami
750-lecie Gryfic i teraz  na warszta-
tach plenerowych z trzeci¹ klas¹,
ju¿ zaczynamy prace pn. zabytki
Gryfic, Gryfice piêkniej¹ itd. 3-ty-
godniowe plenery, obowi¹zuj¹ kla-
sy III i wykorzystamy je z myœl¹ o
wielkim gryfickim œwiêcie, jakim
bêdzie ca³y 2012 rok w dziejach na-
szego miasta. Rekonesans ju¿ zrobi-

Liceum Plastyczne – czas wypoczynku

liœmy i jeœli dopisze pogoda, to bê-
dziemy widoczni ze sztalugami w
ró¿nych miejscach miasta, w tym
parku miejskiego. W plenerze po³¹-
czymy krajobraz z architektur¹. Jak
zawiedzie pogoda, to bêdziemy w
naszej pracowni i wtedy tematy
bêd¹ inne np. studium modela.

- Jakie kierunki nauczania poza
ogólnymi s¹ w naszym liceum?
Reklama wizualna tj. ten kierunek, z
którego m³odzie¿ robi dyplom, poza
tym rysunek i malarstwo, podstawy
fotografii i filmu, rzeŸba i historia
sztuki, projektowanie, to s¹ przed-
mioty zawodowe. Przedmioty ogól-
ne s¹ takie same jak w liceach ogól-
nokszta³c¹cych.

Ale najwa¿niejsza jest reklama
wizualna. Mamy bardzo dobrze
wyposa¿one pracownie komputero-
we. Wszyscy pracuj¹ na kompute-
rach, tworz¹c projekty, niektórzy z
uczniów, to prawie jak profesjonal-
ni graficy, Niektóre z projektów
mo¿na by ju¿ wykorzystaæ.

- Ale na razie nie ma chêtnych?
- Chêtnych na wykupienie pro-

jektu? A mo¿e zwyczajnie ludzie
czy firmy o zdolnoœciach naszych
uczniów nie wiedz¹? Mo¿e rzeczy-
wiœcie powinniœmy wyjœæ do ludzi.
Reklamujemy sam¹ szko³ê, jeŸdzi-
³am z promocj¹ szko³y do gimna-
zjów, ale nie myœla³o siê o tym, ¿eby
siê reklamowaæ w firmach. Teraz,
po tych paru latach dzia³alnoœci,
mo¿e przyszed³ czas na reklamowa-
nie swoich projektów. Ale o tym bê-
dziemy rozmawiaæ po wakacjach w
szerszym gronie.

Z reklam¹ wizualna to jest bar-
dzo ró¿nie, bo w wiêkszoœci, wszy-
scy uwa¿aj¹, ¿e na wszystkim siê
znaj¹. Jak ktoœ prowadzi firmê, to on
sam decyduje i sam wie, jak tê rekla-
mê zrobiæ.

Nasza m³odzie¿ jest profesjonal-
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nie i technicznie do tego przygotowa-
na. Sami te¿ prowadz¹ zajêcia pn.
antyreklama. Polega to na tym, i¿
fotografuj¹ dra¿ni¹ce ich reklamy na
ulicach, niekoniecznie w Gryficach,
i póŸniej dyskutuj¹ nad tak¹ reklam¹.

- Czyli m³odzie¿ jest zdolna?
- Oj, tak. Nasza m³odzie¿ jest

bardzo zdolna, dziêki niej nasza
szko³a coraz bardziej siê rozwija.
W³aœciwie to wszyscy nasi absol-
wenci studiuj¹, poza ma³ymi wyj¹t-
kami. Z tego, co wiem, to tylko dwie
osoby zrezygnowa³y z dalszej nauki.

- Wracaj¹ po latach do szko³y?
- Tak. Jak maj¹ wolne chwile.

Przed œwiêtami, wakacjami, zawsze
przychodz¹ nas odwiedzaæ. To jest
przyjemne, kiedy by³y uczeñ o swo-
jej szkole pamiêta i przyjdzie choæby
po to, ¿eby podzieliæ siê nowymi
osi¹gniêciami i muszê powiedzieæ,
¿e s¹ bardzo pracowici i wcale nie
mam na myœli ocen w indeksie. Na-
sza m³odzie¿ ju¿ taka jest, np. obec-
nie uczniowie z klas I i II nie wyje-
chali na wakacje, ale wszyscy, pod-
kreœlam - wszyscy, znaleŸli sobie
pracê na dwa miesi¹ce. Artysta i pra-
ca? Co bêd¹ robiæ? Rysowaæ portrety
nad morzem, robiæ tatua¿e, splataæ
warkocze. M³odzie¿ ma wiele pomy-
s³ów i je realizuje. Na tym polega
¿ycie naszej m³odzie¿y – mieæ po-
mys³ i go realizowaæ.

- Czego ¿yczyæ szkole?
- Oj! Na plener to pogody, a szko-

le, ¿eby ros³a w si³ê i wychowywa³a
ludzi m¹drych, dobrze wykszta³co-
nych, artystów o renomie œwiatowej.

- Tego te¿ ¿yczymy wszystkim
uczniom Liceum Plastycznego w
Gryficach, tym którzy ju¿ s¹ i tym,
którzy jeszcze do Liceum przyjd¹.

Z nauczycielem rysunku i
malarstwa Halin¹ Pokorsk¹

rozmawia³a Maria Jakubowska

i pracy

28 czerwca w czytelni
pa³acowej w ramach
koalicji „Masz G³os,
Masz Wybór” odby³o siê
spotkanie mieszkañców
gminy trzebiatowskiej
z burmistrzem
Zdzis³awem
Matusewiczem.

Przygotowana przez burmistrza
prezentacja wizualna przedstawi³a
aktualny stan bud¿etu Gminy, po-
stêp i harmonogram prac inwesty-
cyjnych realizowanych w gminie
Trzebiatów, a tak¿e d³ugotermi-
now¹ prognozê d³ugu publicznego
Gminy do roku 2018. Celem spotka-
nia by³o tak¿e omówienie komuni-
kacji w gminie i zapytania miesz-
kañców jak poprawiæ kontakt miê-
dzy samorz¹dem a mieszkañcami.

Burmistrz przedstawi³ tak¿e sy-
tuacjê w Rogowie. W latach po-
przednich Gmina nie przyst¹pi³a do
¿adnych przetargów na grunty
sprzedawane przez Agencjê Mienia
Wojskowego, a tym samym utraci³a

szansê na rozwój zachodniej czêœci
portu w DŸwi¿ynie, gdzie obecni
w³aœciciele sprzedaj¹ dzia³ki z 600-
procentowym zyskiem.

Ze strony mieszkañców by³o
wiele pytañ dotycz¹cych zad³u¿enia
Gminy oraz zbyt wysokich kosztów
budowy hali w Mrze¿ynie, w wyso-
koœci ponad 28 mln z³ i obci¹¿aj¹cej
bud¿et do 2024 roku.

- Bardzo siê cieszê, ¿e mo¿emy
spotkaæ siê w tak licznym gronie i
porozmawiaæ o sprawach, które
pañstwa interesuj¹ i s¹ codzienno-
œci¹ trzebiatowskiego samorz¹du.
Nigdy wczeœniej takie spotkanie w
Trzebiatowie nie by³o organizowa-

ne, aby  bezpoœrednio z mieszkañca-
mi rozmawiaæ na powa¿ne sprawy.
Na pewno bêdziemy spotykaæ siê z
naszymi wspó³mieszkañcami czê-
œciej. - powiedzia³ burmistrz i za-
chêci³ do uczestnictwa w kolejnych
spotkaniach.

Obecni na spotkaniu pytali bur-
mistrza o aktualny stan obwodnicy
miejskiej i drogi Mrze¿yno - Trze-
busz. Burmistrz wyjaœni³, i¿ koñcz¹
siê œrodki finansowe ze strony Unii
Europejskiej na lata 2007-2013 i
trzeba czekaæ na przeznaczenie
œrodków na województwo zachod-
niopomorskie na kolejne lata finan-
sowania 2013-2020.                    UM

Spotkanie burmistrza
Trzebiatowa z mieszkañcami

 ,,S¹siady" to okazja
do poznawania tradycji,
zwyczajów i smaków
ro¿nych kultur, m.in.
polskiej, niemieckiej
i ukraiñskiej.

,,S¹siady" to nie tylko wystêpy
zespo³ów folkowych i folklory-
stycznych, to tak¿e ciesz¹cy siê co-
raz wiêksz¹ popularnoœci¹ Jarmark
Trzebiatowski, na którym prezen-
tuj¹ siê rêkodzielnicy i twórcy ludo-
wi. Trwaj¹ tak¿e warsztaty i pokazy
dawnych rzemios³. Przy kramach
mo¿na popróbowaæ miejscowych
smako³yków: œwie¿ego mas³a, se-
rów, miodu, swojskiej kie³basy, czy
pachn¹cego wiejskiego chleba. Tra-
dycyjnie stoisko przygotowa³o
Trzebiatowskie Towarzystwo Kul-
tury, wspó³organizator imprezy.
Wielkim powodzeniem cieszy³ siê
chleb ze smalcem wileñskim i ogór-
kiem ma³osolnym oraz smakowity
,,Przysmak S¹siada". Chêtni mogli
tak¿e spróbowaæ pierników norber-
tañskich. Mieszkañcy i turyœci za-
chwalali tak¿e s¹siedzk¹ zupê,

Barwy i smaki „S¹siadów”

przygotowan¹ w tym roku wed³ug
receptury z kuchni niemieckiej. „S¹-
siady” to nie tylko uczta dla ducha,
ale i dla cia³a, o czym œwiadczy³y
równie¿ przepyszne potrawy bior¹-
ce udzia³ w konkursie kulinarnym na

„Potrawê S¹siada”. Ro¿ne rodzaje
pierogów, zapiekanek, sa³atki, fa-
szerowana papryka, ryby i golonka
pomorska, to niektóre z dañ, których
mo¿na by³o posmakowaæ podczas
„S¹siadów”. TTK
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Smolêcin 25 czerwca roz-
brzmiewa³ nie tylko muzyk¹ lu-
dow¹, ale i radoœci¹ dzieci. To ju¿
szósty raz so³tys Smolêcina i
£opianowa sprawi³, ¿e muzyka
zagra³a, a dzieci i m³odzie¿ tych
wsi rozpiera³a radoœæ.

W Smolêcinie nadchodzi³a noc
kupa³y czy te¿ œwiêtojañska, zale¿-
nie od regionu naszego kraju.
Wje¿d¿aj¹c do Smolêcina zauwa-
¿yæ trzeba by³o porz¹dek w obej-
œciach, na ulicach, chodnikach i
kwietne rabaty wzd³u¿ nich, ukwie-
cone skalniaki itd. Dla mieszkañ-
ców to wszystko jest zas³ug¹ so³tysa
Paw³a £ugowskiego, który tak po-
trafi³ zintegrowaæ  mieszkañców, ¿e
teraz Smolêcin dziêki ich pracy
mo¿na zaliczyæ do naj³adniejszej
wsi w gminie Gryfice.

Na placu zabawy z okazji nocy
œwiêtojañskiej te¿ porz¹dek, ³awo-
sto³y rozstawione, a nad nimi na-
mioty. Na wypadek deszczu. Po
po³udniu plac przy œwietlicy zape³-
ni³ siê mieszkañcami Smolêcina,
Gryfic i okolicznych wsi. Ludzi by³o
du¿o, bo wiedz¹, ¿e sobótka w Smo-
lêcinie to  przednia zabawa. Wystê-
powa³ zespó³ ludowy z Goleniowa,
zespó³ wokalny Cubanita z gryfic-
kiego DPS, zespó³ tañca ludowego
z LO Chrobry oraz Tarantule w tañ-
cu z ogniem.

Dzieci bawi³y siê na darmowych
zje¿d¿alniach lub zabawach zorga-
nizowanych przez dru¿ynê har-
cersk¹ Ciche Cienie. Jad³a te¿ by³o
w brud: ok. 150 l grochówki, przy-
gotowanej z w³asnych produktów,
kaszanka i kie³basa z grilla, ciasta –
wypiek w³asny pañ ze Smolêcina
czy produkty z piekarni pana Bu-
gowskiego, ponadto dwa upieczone
i faszerowane kasz¹ gryczan¹ dziki
ustrzelone przez cz³onków kó³
³owieckich Rega, du¿y tort  ufundo-
wany przez Basiê i Uffe Bloch, ma³-

Noc œwiêtojañska
w Smolêcinie

¿eñstwo polsko-duñskie ze Smolê-
cina. A wszystko to za darmo.

Na spotkanie do Smolêcina
przyby³y w³adze samorz¹dowe w
komplecie.

Po ocenie wianków œwiêtojañ-
skich wyruszono z nimi drog¹ poln¹,
wœród ³anów zbó¿ nad Regê. Koro-
wód prowadzi³ zespó³ ludowy z
Goleniowa oraz m³odzie¿ z LO
Chrobry. Nad Reg¹ czeka³y dwie
³odzie ratunkowe sprowadzone z
ratownikami z Niechorza. Muzyka
gra³a, „wiara” œpiewa³a, ³odzie ru-
szy³y i na œrodku rzeki pierwsze
wianki rzucono w jej nurt. I tak kil-
kakrotnie ³odzie do brzegu z m³o-
dzie¿¹ czy podlotkami trzymaj¹cy-
mi w d³oniach wianki, a nastêpnie na
œrodek rzeki. W tym dniu jej nurt by³
spokojny i wianki do morza pop³y-
nê³y. Co mówili uczestnicy zabawy
œwiêtojañskiej w nastêpny dzieñ?
By³o super, super, super.

Te¿ tak s¹dzimy i dlatego w imie-
niu so³tysa Paw³a £ugowskiego
dziêkujemy wszystkim mieszkañ-
com Smolêcina za piêkny wieczór,
za dobr¹ zabawê i ca³¹ organizacjê.
Bo bez udzia³u mieszkañców nie
by³oby tej atmosfery - tak twierdzi
so³tys, który dziêkuje równie¿ spon-
sorom pani Izie Grabowskiej, ko-
³om ³owieckim Dzik i Rega, panu
Ryszardowi Pilipionkowi oraz Bar-
barze i Uffe Blochom.               MJ

W szkole w Trzyg³owie ka¿da
uroczystoœæ szkolna przebiega w
podnios³ym nastroju. Tak te¿ by³o
22 czerwca w dniu po¿egnania
klas szóstych.

Po wprowadzeniu sztandaru
szko³y uczennica klasy VI a Agata
Osek zg³osi³a dyrektorowi szko³y
S³awomirowi Rosponkowi spo³ecz-
noœæ szkoln¹ gotow¹ do zakoñcze-
nia roku szkolnego 2010/2011. Za-
œpiewano hymn pañstwowy. W
imieniu samorz¹du szkolnego dy-
rektor przywita³ goœci, rodziców,
pracowników szko³y i uczniów.

W imieniu Rady Rodziców g³os
zabra³ pan Marcin Wiwacz

- Zwracam siê w imieniu ca³ej
spo³ecznoœci szkolnej - drodzy jesz-
cze uczniowie klas VI - abyœcie w
swoich sercach wynieœli z bram tej
szko³y wszystko, co najlepsze, aby-
œcie chwalili jej imiê, abyœcie zapa-
miêtali spod jakiego patronatu siê
wywodzicie. Niech jego m¹droœæ i
œwiat³oœæ, jako najwiêkszego z Po-

laków Jana Paw³a II, kieruje wasz¹
intuicj¹, niech pomaga wam wybraæ
odpowiedni¹ z dróg i niech was
strze¿e przed z³em.

Dziêkujê wychowawcom klas p.
Katarzynie Sienkiewicz i p. Marko-
wi Prociakowi za wszystkie lata
wysi³ku w³o¿onego w wychowanie
naszych pociech. Dziêkujê wszyst-
kim nauczycielom i pracownikom
tej szko³y. Dziêkujê ks. Romanowi
Banasiowi, ¿e zawsze z nami jest i
wspiera nas modlitw¹. -

Po jego wyst¹pieniu uczniowie
klas VI przekazali sztandar szko³y
swoim nastêpcom. Sami te¿ na ten
sztandar z³o¿yli œlubowanie.

Prymusi SP Trzyg³ów kl. VI to:
Dawid Wnuk, Ewa Osek, Paulina
Zakrzewska, Natalia Dziubek, Mi-
cha³ Skryplonka, Justyna Bu³hak,
Karolina Ciesielska, Marcin Wójto-
wicz.

Czêœæ artystyczn¹ zapewnili
uczniowie kl. VI i nauczyciel muzy-
ki Tadeusz Œlusarczyk.

                                            MJ

W trzyg³owskiej szkole
nasta³y wakacje
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Organizatorem imprezy
by³  Trzebiatowski
Oœrodek Kultury
i Trzebiatowskie
Towarzystwo Kultury,
a wspó³organizatorem
Towarzystwo Spo³eczno
- Kulturalne Mniejszoœci
Niemieckiej w
Trzebiatowie, Zwi¹zek
Ukraiñców w Polsce
Ko³o w Trzebiatowie,
Starostwo Powiatowe
w Gryficach oraz
Powiatowe Centrum
Marketingu Rozwoju
Gospodarczego i
Integracji Europejskiej.

Patronat honorowy objêli: Kon-
sul Honorowy Ukrainy Pan Henryk
Ko³odziej i Konsul Honorowy Re-
publiki Federalnej Niemiec Pan
Bart³omiej Sochañski.

 S¹siedzkie œwiêtowanie zaczê-
³o siê ju¿ wczeœniej. W dniu 24
czerwca w Koœciele Prawos³awnym
pw.Œw. Ducha w Trzebiatowie od-
by³o siê Modlitewne Spotkanie
Ekumeniczne, z udzia³em Probosz-
cza Parafii Prawos³awnej ksiêdza
Andrzeja Demczuka, Proboszcza
Parafii pw. M.N.M.P w Trzebiato-
wie ksiêdza Andrzeja Dowala,  Pro-
boszcza Parafii Grecko-katolickiej
ksiêdza Bohdana Feciucha, Pro-
boszcza Parafii Ewangelicko-Augs-
burskiej ksiêdza S³awomira Sikory
oraz wiernych czterech wyznañ.

Uroczystego otwarcia „S¹sia-
dów” dokona³a dyrektor Trzebia-
towskiego Oœrodka Kultury P. Re-
nata Korek,  konsul P. Henryk Ko³o-
dziej, burmistrz Trzebiatowa P.
Zdzis³aw Matusewicz oraz P. Wasyl
Bilo ze Zwi¹zku Ukraiñców w Pol-
sce Ko³o w Trzebiatowie i P. Janina
Ko³oszyc z Towarzystwa Spo³ecz-
no- Kulturalnego Mniejszoœci Nie-
mieckiej w Trzebiatowie.

Prezentacje muzyki folklory-
stycznej  rozpocz¹³ wystêp zespo³u
ludowego „TRZEBIATOWIACY”,
pod kierunkiem P. Andrzeja £ubieñ-
skiego. Zespó³ dokona³ muzycznej
podró¿y po s¹siednich krajach œpie-
waj¹c piosenki m. in.  po szwedzku,
a dla naszych goœci z Niemiec dedy-
kowa³ kilka utworów z  niemieckie-
go repertuaru. Kilka utworów
„Trzebiatowiacy” wykonali wspól-
nie z s¹siadami z Karnic  -zespo³em
„Czerwona ró¿a”.

ORKIESTRA DEVILS OF

„S¹siady” - aby byæ blisko siebie
MUSIC z Wandlitz powsta³a w 1999
roku. Koncertowali m.in. w pa³acu
Friedrichstadt w Berlinie, podczas
spotkañ przyjaŸni Wandlitz z jego
miastami partnerskimi Trzebiato-
wem i La Ferriere we Francji,
uczestniczyli w orkiestrowych spo-
tkaniach w Berlinie. Na swoim kon-
cie maj¹ równie¿ Koncerty w Bas-
dorf i Eberswalde. Wykonali nie
tylko utwory ludowe ale równie¿
wiele standardów, w tym utwory
polskie.

„CZERWONA RÓ¯A” (na
zdjêciu) pod kierunkiem P. Raisy
Limanowskiej wykona³a piosenki
ludowe pochodz¹ce z ró¿nych re-
gionów nie tylko Polski, ale równie¿
Rosji, Ukrainy. By³y  to zarówno
piosenki tradycyjne jak i nowopow-
sta³e, komponowane przez artystów
„Czerwonej Ró¿y”.

   Zespó³  „RANOK” powsta³ w
1995 r. z inicjatywy dzia³aczy
Zwi¹zku Ukraiñców Podlasia. Od
1996 r. dzia³a przy Bielskim Domu
Kultury. Cz³onkami zespo³u s¹
g³ównie uczniowie i absolwenci
Zespo³u Szkó³ im. A. Mickiewicza
w Bielsku Podlaskim, uczêszczaj¹-
cy na lekcje ojczystego jêzyka ukra-
iñskiego. Repertuar zespo³u wype³-
niaj¹ ci¹gle jeszcze kultywowane na
Podlasiu tradycyjne pieœni obrzêdo-
we (wiosenne, rohulki, sianokosne,
kupalskie, ¿niwne, weselne, kolêdy,
szczedriwki), liryczne, a tak¿e ogól-
nie znane pieœni ukraiñskie. Grupa
taneczna wzbogaci³a repertuar ze-
spo³u skocznymi poleskimi tañcami
ludowymi.

Na zakoñczenie zaprezentowa³
siê cygañski zespó³ TERNO.
Edward Dêbicki w 1955 roku utwo-
rzy³ zespó³ o nazwie „Kham” (S³oñ-
ce), nastêpnie zmieni³ nazwê na
„Terno” (M³ody). Zespó³ koncerto-
wa³ w niemal wszystkich krajach
Europy, a tak¿e w USA i Kanadzie.
Bra³ udzia³ w festiwalach muzyki,
pieœni i tañca, ogólnopolskich kon-
kursach zespo³ów i solistów estra-
dowych oraz festiwalach muzyki
cygañskiej za granic¹: Sofii, w
Moskwie, w Bratys³awie, w Buda-
peszcie, w Strasburgu, w Mona-
chium, w Oslo, Kopenhadze i Berli-
nie, w 2000 w Kopenhadze i Oslo,
zawsze zdobywaj¹c wysokie lokaty.
W 1997 roku zespó³ wzi¹³ udzia³ w
Dniach Kultury Œwiatowej w Ko-
penhadze, reprezentuj¹c tam Pol-
skê, obok tak znakomitych ludzi
kultury jak, Wis³awa Szymborska i
Krystian Zimermann. Edward Dê-
bicki poszerzy³ repertuar zespo³u o
widowiska muzyczne. Dlatego od
1983 roku pe³na nazwa zespo³u
brzmi: Cygañski Teatr Muzyczny
„Terno”. Ma on w swoim repertu-

arze widowiska muzyczne „Graj
piêkny Cyganie”, „Gula Romane”,
„Cygañskie wesele”, „Roma”, „Paœ
Jag”, „Papusza”, z którymi wystê-
powa³ w teatrach i salach widowi-
skowych ca³ego kraju.

Podczas Jarmarku Trzebiatow-
skiego trwa³y pokazy starych rze-
mios³, w tym prezentacja zagrody
ch³opskiej z Gos³awia, pod kierun-
kiem Pana Roberta Szymanowskie-
go, gdzie oprócz pokazu budownic-
twa ryglowego, mo¿na by³o skosz-
towaæ  przepysznych potraw, pach-
n¹cego chleba ze swojskim mas³em,
kie³basy s¹siedzkiej. Panowie  Stec
z Trzebusza przygotowali zagrody
w których podziwiaæ mo¿na prze-
piêkne ptactwo. Pan Mieczys³aw
Woœ zapoznawa³ chêtnych z tajnika-
mi sztuki kowalskiej, P. Raube uczy-
³a jak wykonaæ papierowe kwiaty, a
artyœci z Niemiec SCHATZCHU-
TER Volkskunst- und Kulturzen-
trum e.V. prowadzili m.in.warsztaty
wykonywania koronek, frywolitek,
haftów, malowania na tkaninie, fil-
cowania. Pod kierunkiem P.Barbary
Walczak dzieci wykonywa³y ró¿no-
rodne dzie³a z wikliny papierowej,
na szyde³ku wyczarowywa³a ró¿no-
rodne ozdoby P. Kasia Dudek.

Maciej Leoñczyk uczy³ trudnej
sztuki rzeŸbienia w drewnie, a P.
Renata Jankowska wraz z dzieæmi
wyczarowywa³a bardzo kolorowe
ozdoby na drewnie. Mniejszoœæ nie-
miecka i ukraiñska prezentowa³a
swoj¹ kulturê i wyroby rêkodzielni-
cze.

Serwowana by³a  S¹siedzka
Zupa - tym razem by³ to eintopf,
czyli potrawa jednogarnkowa, bar-
dzo syta i smaczna. Trzebiatowskie
Towarzystwo Kultury czêstowa³o
przepysznym chlebem ze smalcem,

który znany jest ju¿ w ca³ej okolicy
i ogórkami ma³osolnymi. Przyje-
cha³ do Trzebiatowa kolorowy, tra-
dycyjny tabor cygañski, gdzie
oprócz wró¿b, tañca, mo¿na by³o
spróbowaæ gulaszu. W  Izbie Regio-
nalnej „Nasz Dom” obejrzeæ mo¿na
by³o  zbiory etnograficzne polskie,
niemieckie i ukraiñskie. W Galerii
Feininger wystawê malarstwa Zeno-
na Korytowskiego, a w holu-wysta-
wê „W taborze”.

 Rozstrzygniêto  konkurs  kuli-
narny „Potrawa S¹siada”, w którym
przyznano:

I miejsce P. Jaros³aw Krawczyk
(golonka pomorska), II - P. Gra¿yna
Bodnar (ryba w œmietanie), III- P.
Janina Pliszka (pierogi z kapust¹).
Wyró¿niono: Danutê Fr¹czak (ko-
tleciki), Iwonê Klimek (gulasz z
kotlecikami), reprezentuj¹ce Towa-
rzystwo Spo³eczno-Kulturalne
Mniejszoœci Niemieckiej w Trze-
biatowie, Mariê Bedryj (sa³atka
polska), Jadwigê Maciejewsk¹ (pa-
pryka nadziewana kasz¹ i miêsem),
Katarzynê Dudek (go³¹bki jarskie),
Warsztat Terapii Zajêciowej w Jaro-
minie (pierogi ruskie z boczkiem
wêdzonym), P. Krzysztofa Bodnar
(pierogi  ziemniaczane), P. Annê
Stanis³awsk¹ (apiekanka kapustno-
miêsna), P. Patra (go³¹bki z tartych
kartofli).

Trzebiatowski Oœrodek Kultury
dziêkuje wszystkim , którzy przy-
czynili siê do realizacji  Trzebiatow-
skiego Spotkania Kultur „S¹siady”.
Dziêkujemy P. Handorom, Domowi
Pomocy Spo³ecznej w Jarominie,
P.Renacie Tracz - dyrektor Zespo³u
Szkó³ Ponadgimnazjalnych, Cen-
trum Integracji Spo³ecznej w Rogo-
zinie.                           A.Rzepecka



StrStrStrStrStr. 16. 16. 16. 16. 16 INFORMACJE gazeta gryficka 30.06.2011r.

Og³oszenia drobne i reklamy mo¿na
sk³adaæ w redakcji w Gryficach
w godzinach dy¿urów redakcji.

Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00 - 15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny
Maria Jakubowska 694-664-745

Noc œwiêtojañska w Smolêcinie


